
PROTOKOŁ Nr XLIV/2009 

z Sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie 

odbytej w dniu  20 listopada 2009r. 

 

 

Ad pkt 1 i pkt 2. 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Pietras. 

Powitał przybyłych na obrady radnych, Pana Burmistrza, pracowników urzędu oraz 

wszystkich zaproszonych gości i mieszkańców gminy. 

 Stwierdził, że na stan 14 radnych w obradach bierze udział 14 radnych, czyli 

stwierdził quorum wymagane do podejmowania prawomocnych  uchwał. 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że po rozesłaniu porządku obrad radnym Pani 

Burmistrz poprosiła  o umieszczenie w porządku obrad jeszcze dwóch materiałów. 

1. Informacji o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2008/2009, 

2. Projektu uchwały w sprawie pozbawienia kategorii drogi gminnej Boków – 

Hucisko. 

Ponadto poprosiła o wykreślenie z porządku obrad uchwały w sprawie zmian w 

budżecie gminy Stąporków oznaczonej nr 8 umieszczonej w punkcie 11 podpunkt 

„i” 

 

Materiały te były już omówione na wspólnym posiedzeniu komisji. 

 

Spytał kto z radnych jest za wprowadzeniem Informacji o stanie realizacji zadań 

oświatowych za rok szkolny 2008/2009, do porządku obrad. 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie poparli wniosek. 

Informacja została wpisana do porządku obrad jako punkt 10. 

Pozostałe punkty uległy tym samym przesunięciu. 

 

Następnie Pan Przewodniczący spytał kto Radnych jest za wykreśleniem z podpunktu 

„i” projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Stąporków na 2009r. 
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Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie „za” poparli wniosek i powyższy projekt 

uchwały został wykreślony z porządku obrad. 

Pan Przewodniczący spytał kto z radnych jest za wprowadzeniem projektu uchwały w 

sprawie pozbawienia kategorii drogi gminnej Boków – Hucisko 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie „za” wprowadzili pod obrady powyższy 

projekt uchwały i został wpisany jako podpunkt „i” w punkcie  11. 

Pan Przewodniczący odczytał porządek obrad po zmianach: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z   XLIII sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego o działaniach między sesjami 

5. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej. 

6. Zapytania i interpelacje radnych. 

7. Informacja o stanie i strukturze bezrobocia na terenie miasta i gminy Stąporków 

oraz podjętych działaniach w celu jego złagodzenia. 

8. Ocena stanu bezpieczeństwa publicznego w mieście i gminie: 

- informacja Prokuratora Rejonowego w Końskich, 

- informacja Komendanta Komisariatu Policji w Stąporkowie, 

- informacja Zarządu Miejsko-Gminnego Związku OSP RP w Stąporkowie. 

9. Ocena działalności ZGKIM w Stąporkowie za 8 m-cy 2009r. z oceną ekonomiczną 

Zakładu. 

10. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2008/2009 

11. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zatwierdzenia taryf na zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzenie ścieków przez ZGKiM w Stąporkowie na terenie miasta i 

gminy Stąporków, 

b) zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2009r. 

c) zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2009r. 

d) zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2009r. 

e) zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2009r. 

 



 3 

f) zmiany uchwały  Nr XL/172/2005 Rady Miejskiej w Stąporkowie z dnia 

7 listopada 2005r. w sprawie ustalenia zasad przyznawania i wysokości 

diet dla przewodniczących organu wykonawczego jednostki 

pomocniczej, 

g) zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2009r. 

h) zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2009r. 

i) pozbawienia kategorii drogi gminnej Boków - Hucisko 

j) przystąpienia do Projektu inwestycyjnego pod nazwą „e-świętokrzyskie 

Budowa Systemu Informacji Przestrzennej Województwa 

Świętokrzyskiego” i zabezpieczenia wkładu własnego, 

k) przystąpienia do Projektu inwestycyjnego pod nazwą „e-świętokrzyskie 

Rozbudowa Infrastruktury Informatycznej JST” i zabezpieczenia wkładu 

własnego, 

l) zmiany uchwały Nr XXXIX/224/2009 Rady Miejskiej w Stąporkowie z 

dn. 23 lipca 2009r. w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na 

sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót 

budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 

ł) nabycia części nieruchomości położonych w Smarkowie, 

m) zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2009r. 

12. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w sprawie złożonych 

oświadczeń majątkowych przez radnych. 

13. Informacja Burmistrza Stąporkowa w sprawie złożonych oświadczeń 

majątkowych przez osoby zobowiązane do ich złożenia. 

14. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 

15. Sprawy różne. 

16. Zamknięcie obrad sesji. 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli odczytany porządek obrad.  

 

Ad pkt 3. 

Pan Przewodniczący spytał, czy są jakieś uwagi do sporządzonego protokołu z 

poprzedniej sesji. 
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Uwag do protokołu nie było. Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli 

protokoł z XLIII sesji Rady Miejskiej. 

 

Ad pkt 4. 

Pan Przewodniczący odczytał informację o działaniach między sesjami. 

( Informacja w załączeniu). 

Ad pkt 5. 

Pan Burmistrz odczytał „Informację o działalności międzysesyjnej”. 

( Informacja w załączeniu do protokołu). 

Ad pkt 6. 

 Radna Agnieszka Jedynak – w związku z tym, że został sprzedany budynek po szkole 

w Pardołowie do budżetu wpłynęły pieniądze. Spytała co w zamian dla wsi Pardołów 

– był tam okręg wyborczy, świetlica wiejska, a teraz tego nie będzie. 

Ponadto spytała jakie są plany w związku z budynkiem po szkole w Hucisku. Czy 

gmina planuje go zagospodarować czy zrobić to samo co z budynkami w Pardołowie i 

Koziej Woli. 

Pewne kroki zostały już podjęte – cały rok w sołectwie nic się nie robiło, ponieważ 

dostało piec o wartości 40 tys zł. Pod koniec października piec został przekazany do 

Odrowąża, a wieś w zamian nie otrzymała nic. Czy Hucisko dostanie jakąś 

rekompensatę za zabrane 40 tys. 

Następnie radna poruszyła sprawę przystanku w Hucisku, który został uszkodzony w 

wyniku wypadku. Z tego co udało jej się dowiedzieć, przed zimą nie będzie on 

wyremontowany, ponieważ musi być uruchomiona cała procedura związana z opinią 

policji, wydziałami z powiatu itd. aby przystanek stał w tym samym miejscu ponieważ 

okazało się, że to miejsce stanowi zagrożenie życia ludzkiego. Dziwne jest to, że nie 

dawno wykonano w Hucisku chodniki i właśnie tam zatoczkę dla autobusów. Gdyby 

nie było tam wypadku, przystanek by stał i dzieci oczekiwałyby na autobusy szkolne. 

Dlatego spytała co w tym przypadku, bo jest listopad i gdy pogoda się zmieni dzieci 

będą stały na przystanku bez zadaszenia. 

Ponadto wnioskuje o parking lub zatoczkę przy Przedszkolu w Stąporkowie gdyż jest 

tam wyjątkowo niebezpiecznie. 
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Prosi również o wyjaśnienie kwestii boiska w Mokrej, bo w bieżącym roku były tam 

jakieś problemy. 

Radna Barbara Telec – spytała jak zostanie rozwiązane funkcjonowanie Ośrodka 

Zdrowia w Niekłaniu. Do tej pory przyjmował tam doktor Olszewski. Obecnie jest na 

trzytygodniowym urlopie i ośrodek tak naprawdę nie funkcjonuje, gdyż zastępstwo 

zabezpiecza tylko 50% pacjentów. 

Pacjenci, którzy korzystają z pomocy lekarza prywatnie zastrzyki dostają za 

odpłatności 10 zł. 

Spytała również, czy zgłosił się do urzędu operator sieci komórkowej, który w 

ubiegłym roku chciał postawić wieżę obok szkoły w Niekłaniu, a ze względu na 

oprotestowanie rodziców uczniów i nauczycieli nie otrzymał pozwolenia. 

Prawdopodobnie znów się tam kręci. 

Ponadto popiera prośbę Pani Dyrektor szkoły w Niekłaniu, która prosi o środki na 

elewację i przeciekający dach. Jest to zalecenie Sanepid – u.  Pani Dyrektor ma już 

sponsora który przeznaczy na ten cel 30 tys. w materiałach. 

W imieniu bezrobotnych prosi ponadto o to, aby na stanowiska na które nabór 

prowadzi urząd byli zatrudniani młodzi ludzie z terenu gminy Stąporków. Do tej pory 

byli zatrudniani spoza terenu gminy. 

Radna Agnieszka Wojcierowska – spytała Panią Burmistrz odnośnie dróg w 

Czarnieckiej Górze. 

Decyzja Starostwa Powiatowego w Końskich zawiera, że wymóg oddziaływania na 

środowisko nie jest konieczny. W tej chwili oczekują tylko na to aby Państwowy 

Powiatowy Inspektor Sanitarny wydał decyzję. 

W prowizorium budżetowym ta inwestycja jest planowana dopiero na 2012 rok. 

Dlatego pyta jakie są przeciwwskazania, aby ta inwestycja mogła się rozpocząć w 

2010 r. 

Radny Ryszard Łazarczyk – poprosił, aby plac w Krasnej obok szkoły był 

przywrócony do używalności. Miała to być wizytówka miejscowości. Promień skrętu 

został zmniejszony o ok. 2 metry i autobus jeździ po krawężnikach, ponieważ się nie 

mieści. Zostały usunięte chodniki na ok. 60 metrach i został usunięty parking na 

wysepce. Problemem jest również z wyjazdem straży z bram remizy -  jest pod prąd. 
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Zmian tych dokonał Pan pełniący funkcję Burmistrza Kasprzyk w ostatnich dniach 

urzędowania. 

W tej chwili jest tam miejsce na parkowanie tylko samochodów pracowników Pana 

Romanika, którzy mieli parkować na placu zakładu. Miało być ok. 70 miejsc 

parkingowych, jest ok. 20. 

Dlatego proponuje, aby utwardzić plac od kiosku do ośrodka zdrowia i być może tam 

by się kilka pojazdów mieściło. 

Ponadto chciałby wiedzieć jaki był koszt inwestycji po przetargu i po dokonanych 

zmianach. 

Radny Stefan Zieliński – po raz kolejny prosi o budowę chodnika przy drodze 

powiatowej obok zalewu w Stąporkowie. Jest tam bardzo niebezpiecznie dla ludzi i 

dzieci które chodzą do szkoły.  

Ponadto prosi o budowę drogi od Stąporkowa (ul. Miła) w stronę Błaszkowa.  

Radny Jarosław Kozłowski – zwrócił się z zapytaniem dlaczego budowa wodociągu 

we Włochowie została przesunięta z 2010 roku na 2011. Tak jest w prowizorium 

budżetowym. 

Ponadto spytał czym się sugerowano przy modernizacji oświetlenia w Gosaniu. Każda 

miejscowość ma lampy na każdym słupie, a w Gosaniu tam gdzie są potrzebne                    

( zakręt) lampy nie ma. 

Radny Jan Telecki – problem zawieszenia lamp dotyczy również Niekłania. Jest to 

droga powiatowa z dużym nasileniem ruchu, były dwa wypadki śmiertelne dwa lata 

temu. Zrobiono tak, że na początku ul. Partyzantów i na końcu zawieszono lampy na 

każdym słupie, natomiast w środku ulicy co drugi słup. 

Pani sołtys Krzystek z Czarnieckiej Góry – zgłosiła problem z odbiorem  śmieci, bo 

nie wszyscy mieszkańcy mają zawarte umowy. Firma z Końskich nie chce zawierać 

umów, ponieważ nie wiedzą czy będą obsługiwali ten teren. 

Radny Powiatowy Pan Krzysztof Wojcierowski – 

1) dwa lata temu składał wniosek do Zarządu Dróg Krajowych w Kielcach  aby 

przy okazji remontu drogi Końskie – Skarżysko, która będzie realizowany w 3 

etapach  wybudowane zostały chodniki w miejscowości Kozia Wola i 
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Błaszków. Były Pan Burmistrz nie podjął tematu. Jest szansa, aby się dogadać i 

niewielkimi kosztami wybudować te chodniki.   

2) Jako członek Rady Społecznej ZOZ w Powiecie wie, że ze statutu została 

wykreślona poradnia chirurgiczna w przychodni w Stąporkowie. Poradnia była 

kilka lat i przyjmowani byli pacjenci dwa razy w tygodniu przez chirurga w 

Końskich. Umowa była taka, że Dyrektor SP ZOZ w Stąporkowiedwa razy w 

tygodniu udostępnia gabinet, a szpital zapewnia lekarza. 10 marca 2009r. Pani 

Dyrektor wypowiedziała umowę nieodpłatnego użytkowania gabinetu. 

Zaproponowała podpisanie nowej umowy odpłatnego użytkowania gabinetu, 

którego koszt miesięczny utrzymania wynosi 1.400 zł. miesięcznie. Dziś 

dowiedział się, że w przychodni przyjmuje jeden raz w tygodniu chirurg 

prywatnie i wizyta kosztuje 50 zł. Jest to działanie przeciwko ludziom. Dlatego 

zgłasza to pod rozwagę Pani Burmistrz i Radnych. 

3) Osobiście uczestniczył w sprawie oczyszczenia zbiornika w Stąporkowie. 

Chodziło o to, aby wydzielenie koryta rzeki które jest własnością starostwa i 

przejęcie działek wokół zbiornika a co za tym idzie złożenie wniosku na jego 

rewitalizację. W urzędzie marszałkowskim są potężne pieniądze do wzięcia. 

Jest szansa, żeby przynajmniej zrobić dokumentację i złożyć wniosek. W 

którym roku będzie robiony nie jest ważne. Ważne jest aby do końca 2011r. 

złożyć wniosek. 

4) Zasady remontów dróg powiatowych są jasne. Gmina musi współfinansować 

zadanie. 

5) Poprosił o zwrócenie uwagi na tonaż tirów przejeżdżających przez Czarną 

przez policję. Przynajmniej od czasu do czasu patrol by tam stanął a być może 

sytuacja by się zmieniła. 

Radna Marta Kurcbart – zwróciła się z prośbą o przeanalizowania sprawy 

wypowiedzenia umowy dla poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w przychodni 

w Stąporkowie. Wnioskuje, żeby przywrócić tą placówkę. 

Sołtys z Błaszkowa zaprezentował pismo o utwardzenie dróg gminnych w 

Błaszkowie     ( pismo w załączeniu).  

Radny Stanisław Pietras – zadał Pani Burmistrz następujące pytania: 
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1) czy gazetka gminna „Echo Stąporkowa” będzie zlikwidowana w nowym roku, 

ponieważ odebrał wiele głosów zaniepokojenia od mieszkańców, sołtysów, 

radnych, że jeżeli ten kierunek będzie przyjęty, będzie on bardzo zły. 

2) czy zmniejszone będą środki na promocję gminy. Jeśli mamy promować gminę 

środki winny być większe, a nie mniejsze. 

3) następny temat, to przeciekający dach na Sali widowiskowej w Domu Kultury. 

Jest to temat na dziś nie na przyszłość. Nie można z tym czekać do przyszłego 

roku, bo po zimie sala będzie się nadawać tylko do gruntowego remontu. 

4) sprawa drogi od Odrowąża do Świerczowa ciągnie się od 10 lat a jest ona 

niebezpieczna (brak poboczy).   

Ad pkt 7. 

Pan Przewodniczący poinformował, że  stan i strukturę bezrobocia na terenie miasta i 

gminy Stąporków i w całym powiecie oraz podjęte działania w celu jego złagodzenia 

omówiła w sposób dogłębny i wyczerpujący Pani Marta Kurcbart – Kierownik Filii 

PUP w Stąporkowie. Dlatego Pan Przewodniczący spytał, czy są jeszcze jakieś pytania 

do Pani Kierownik lub do  Dyrektora PUP w Końskich Pana Władysława Pająka, 

który przybył na obrady sesji. 

Zebrani nie mieli żadnych pytań ani uwag . 

Ad pkt 8. 

Pan Przewodniczący poinformował, że radni otrzymali wraz z materiałami: 

- informację Prokuratora Rejonowego w Końskich, 

- informację Komendanta Komisariatu Policji w Stąporkowie, 

- informację Zarządu Miejsko-Gminnego OSP RP w Stąporkowie  

na temat stanu bezpieczeństwa publicznego w mieście i gminie. 

Spytał czy są jakieś pytania bądź uwagi do otrzymanych informacji na które 

odpowiedzi udzielą zaproszeni: Pan Prokurator Andrzej Woźniak, Komendant 

Powiatowy Policji Pan Stanisław Michalski, Komendant Komisariatu Policji w 

Stąporkowie Pan Sławomir Majos, Prezes OSP Pan Leon Gula oraz Z-ca Komendanta 

Powiatowego PSP Pan Grzegorz Młynarczyk.                                                                       

Pan  Przewodniczący otworzył dyskusję. 
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Pan Andrzej Woźniak – Prokurator w swej wypowiedzi odniósł się do kategorii 

przestępstw, które postrzegane są jako wyznaczniki poziomu bezpieczeństwa 

publicznego. 

W ocenie prokuratury są to przestępstwa: 

-  przeciwko zdrowiu – których na naszym terenie jest niewielka ilość, 

- przeciwko bezpieczeństwu w komunikacji – stanowią codzienność, 

- przeciwko rodzinie, a w tym w szczególności fizyczne i psychiczne znęcanie się nad  

  członkami rodziny – obejmuje wąską grupę osób, jednak nie można jej bagatelizować 

ponieważ  w domu rodzinnym każdy obywatel ma prawo czuć się bezpieczny i 

znajdować schronienie. 

Powyższe rozważania rodzą konieczność podkreślenia alkoholizmu jako patologii 

społecznej i istotnej przyczyny przestępczości. 

Dużą rolę tutaj spełniają działania prewencyjne ze strony policji. 

Oczekuje natomiast większej aktywności i skuteczności wobec osób nadużywających 

alkoholu i dotkniętych alkoholizmem M-G KPiRPU w Stąporkowie.(Informacja w 

załączeniu do protokołu). 

Radny Jarosław Kozłowski – członek Komisji PiRPU w Stąporkowie – osoby 

uzależnione od alkoholi zgłoszone przez rodzinę jak również posiadające „niebieską 

kartę” kierowane są na Komisję. Komisja wysyła je na terapię do ośrodka na 

Pl.Wolności, która musi wykazać się kartką z pieczątkami , że tam uczęszcza. Jeżeli 

przestaje tam uczęszczać sprawę kieruje się do sądu. 

Komisja pracuje na pełnych obrotach i zajmuje się każdą rodziną z tym problemem. 

Pan Prokurator – odpowiedział, że nie miał na myśli krytykować pracy Komisji, ale 

wskazać miarę potrzeb. 

Pan Sławomir Majos – Komendant Komisariatu Policji w Stąporkowie. Powiedział, że 

nie będzie szczegółowo omawiał informacji, którą przedłożył Radzie ( Informacja w 

załączeniu do protokołu). 

Do informacji dodał tylko, że analizując okres trzech lat, przestępczość na terenie 

miasta i gminy z roku na rok maleje. Dlatego też należy ten stan utrzymać, bo 

wiadomości, że nie da się zejść do zera. Policja nie jest obojętna na krzywdę ludzką. 

Od momentu, kiedy objął komisariat stara się być dostępny cały czas. 
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Zwrócił, się do wszystkich, ponieważ wszyscy są użytkownikami ruchu drogowego o 

bezpieczną jazdę. Dlatego poprosił o współpracę sołtysów, radnych, aby nie byli 

obojętni na pijanych kierowców. Poprosił również, aby o spotkaniach sołeckich był 

informowany, ponieważ chciałby na takim forum  omówić wszystkie problemy 

danego społeczeństwa. 

Pani Agnieszka Wojcierowska – Wiceprzewodnicząca RM – podzieliła się refleksją z 

debaty NT. bezpiecznego powiatu, w którym ona, Pan Przewodniczący oraz Pani 

Burmistrz uczestniczyli. Była przepiękna prezentacja, którą obejrzała z wielką uwagą. 

Okazuje się, że nie było tam nic na temat Stąporkowa. Wszystko było na temat 

Końskich. Wglądało to tak, jakby w Stąporkowie nic się nie działo – a tak nie jest. 

Dlaczego powiatowa policja nie zaprezentowała nic ze Stąporkowa. 

Pan Komendant Powiatowy Policji – wszystkie prezentacje i slajdy były robione przez 

Komendę Powiatową Policji i nie tylko z Końskich, ale z całego powiatu. Tak to 

należy rozumieć i tak to było. 

Jeśli chodzi natomiast o bezpieczeństwo, od pewnego czasu, widać to po efektach, że 

na terenie Stąporkowa policję więcej widać i przestępczość naprawdę spada. 

Patrol drogowy policji na terenie gminy Stąporków jest przynajmniej 3 razy w 

tygodniu. W miejscach, gdzie wskazywał Pan radny powiatowy również patrolują, 

jednak nie zawsze. Jest to fizycznie niemożliwe. 

Radna Barbara Telec – zwróciła się do Pana Komendanta o wsparcie w postawieniu 

lustra na skrzyżowaniu z ul. Cmentarną, Czarną i Partyzantów. Drugi niebezpieczny 

punkt jest przy wyjeździe od kościoła. Przedstawiciel Komendy Powiatowej 

powiedział, że jest to możliwe. Dlatego chciałaby usłyszeć jak to wygląda od strony 

policji. 

Pan Stanisław Michalski – KP Policji – odpowiedział, że policja jest tylko 

uczestnikiem opiniodawczym w tym procesie. Jak najbardziej popierają wniosek 

radnej, jednak o tym decyduje samorząd i właściciel drogi.  

Pan Grzegorz Młynarczyk – Z-ca Komendanta Powiatowego Straży Pożarnej – 

powiedział, że w zdarzeniach OSP z terenu Miasta i Gminy Stąporków uczestniczą na 

drugim miejscu po Końskich. Miasto i gmina Końskie i miasto i gmina Stąporków 

wyprzedzają się w różnych latach w ilości zdarzeń w roku bieżącym przoduje mig 

 



 11 

Końskie. Stąporków jako siedziba gminy nie posiada jednostki typu „S”, czyli 

posiadającej specjalistyczny sprzęt ratowniczo-gaśniczy.  

Pan Komendant podziękował Panu Leonowi Gluli, który jest prezesem OSP w 

Stąporkowie za to, że zajmuje się sprawami OSP na terenie gminy bardzo 

profesjonalnie i z dużym zaangażowaniem dlatego udało się wiele wspólnych 

przedsięwzięć zrealizować. 

Radna Marta Kurcbart – spytała jakie środki może otrzymać OSP od PSP. Warto może 

pomyśleć o utworzeniu Filii PSP w Stąporkowie. 

Pan Komendant w odpowiedzi stwierdził, że środki w budżecie gminy na działalność 

p.poż. dotyczą tylko jednostek OSP. 

PSP jeśli posiada na swoim stanie sprzęt który jest już nieco wysłużony, ale jeszcze 

sprawny może taki sprzęt przekazywać na rzecz OSP. Na dzień dzisiejszy PSP 

takowego nie posiada. 

Pan Przewodniczący RM – zadał pytanie jaka jest możliwość włączenia OSP z 

Odrowąża do  krajowego systemu ratowniczo-gaśniczego i jakie trzeba przeprowadzić 

procedury. 

Pan Komendant – w odpowiedzi stwierdził, że  Komendant OSP w Odrowążu, radny 

Jedynak  często zgłasza tą kwestię. 

W tym roku przez pełniącego funkcję Burmistrza Pana Kasprzyka zostało podpisane 

porozumienie trójstronne dotyczące włączenia tej jednostki do krajowego systemu 

ratowniczo-gaśniczego. Jest to dopiero pierwszy etap. 

Wniosek poszedł do Komendy Wojewódzkiej Straży, a następnie do Komendy 

Głównej. Szanse są małe, gdyż są włączone już dwie jednostki. Zwiększają się 

natomiast, ponieważ na terenie gminy znajduje się „Gaspol”. Na dzień dzisiejszy nie 

ma jeszcze decyzji w tej sprawie. 

Pani Burmistrz – stwierdziła, że już jako radna widziała potrzebę zorganizowania 

konsultacji na temat bezpieczeństwa. Zwoła ją jeszcze w tym roku. 

Na terenie gminy jest zarejestrowanych 13 jednostek OSP, a tylko 8 działa. W 

prowizorium zabezpieczyła 227 tys zł. na ochronę p.poż. Widzi również potrzebę 

stworzenia jednej prężnej jednostki OSP w Stąporkowie która byłaby wizytówką,  nie 

likwidując innych. 

 



 12 

Pan Przewodniczący spytał, czy są jeszcze jakieś pytania, bądź uwagi do tego tematu. 

Mogą zabierać głos radni, sołtysi oraz mieszkańcy uczestniczący w sesji. 

Nikt już nie wyraził woli zabrania głosu. 

 

Ad pkt 9 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że „Sprawozdanie z działalności ZGKiM” 

zaprezentował na posiedzeniu Komisji Pan Dyrektor Czesław Michalczewski. 

W dniu 9 listopada Komisja Rewizyjna dokonała kontroli w tym Zakładzie. 

Dlatego poprosił  Pana Przewodniczącego Komisji o odczytanie protokołu kontroli. 

(Protokoł w załączeniu). 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że Pani Dyrektor SPZOZ jest w dniu dzisiejszym 

umówiona w NFOZ-ie. Dlatego poprosiła o udzielenie jej głosu wcześniej niż w 

punkcie „Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych”, aby mogła się 

ustosunkować do zadawanych jej przez radnych pytań. 

Pani Dyrektor Maria Polakowska –  

- sprawa pieca – na dzień przejęcia przez SP ZOZ mieszkań zarządzanych do chwili 

obecnej przez ZGKiM zepsuły się piece c.o., które pracowały tylko 3 lata. Dlatego 

zwróciła się do gminy o rozważenie możliwości co się da w tym temacie 

zrobić.Wówczas został zainstalowany piec z Huciska. 

- ośrodek zdrowia w Niekłaniu – mimo starań nie ma lekarza do Niekłania. Ośrodek w 

Niekłaniu jest jednym z elementów SP ZOZ w Stąporkowie i pacjenci mogą zgłaszać 

się do lekarzy od godz. 8-mej do godz. 18-tej. 

Pracowała tam Pani Doktor Majewska, która założyła swój NZOZ i odeszła. Na dziś 

pracuje w Niekłaniu Pan doktor Olszewski i jeden dzień w tygodniu Pani Doktor 

Zalega. 

- jeśli ktoś zapłacił za zastrzyk, to chce wiedzieć bliżej kto i komu i w jakich 

godzinach, ponieważ usługi są tylko dla pacjentów nie zarejestrowanych w SP ZOZ, 

oraz posiadający skierowanie z gabinetów prywatnych. 
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- gabinet chirurgiczny – stwierdziła, że jako dyrektor odpowiada za finanse jednostki. 

Na koszty tego gabinetu składa się: sterylizacja narzędzie ( papier sterylizacyjny 

bardzo drogi), opłata za odpady, praca w rejestracji, praca pielęgniarki, media, prąd 

itd. Wszystko zostało wyliczone zgodnie z kosztami. Pismo takie wysłała do Szpitala 

w Końskich do negocjacji. Nie może się zgodzić na ponoszenie kosztów, bo jeden 

oddział w szpitalu posiada taki budżet jak cały SP ZOZ w Stąporkowie. 

Może za 1.500 zł udostępnić gabinet cały tydzień codziennie innemu specjaliście jeśli 

da się to wynegocjować. 

Pan Wojcierowski – radny RP – stwierdził, że nie jest ekonomistą, nie jest 

biznesmenem ale skoro może udostępnić za odpłatnością 1.500 zł. gabinet codziennie 

każdemu specjaliście – to  nie rozumie kalkulacji kosztów gabinetu chirurgicznego za 

2 dni. 

Pani Dyrektor – były to ceny do negocjacji, których Pan Dyrektor Przybylski zupełnie 

nie podjął. 

Radna Iwona Makowska – po wysłuchaniu powiedziała, że odniosła wrażenie, że od 

dłuższego czasu wypowiedzi Pani Dyrektor dotyczą tylko pieniędzy, a brakuje słowa 

pacjent. Sytuacja w gminie od pewnego czasu zmieniła się diametralnie. Przedtem 

było tak, że byli lekarze, byli pacjenci a nie były remontowane obiekty służby 

zdrowia. Pacjent był zadowolony przyjęty przez lekarza pracującego do ostatniego 

pacjenta. Obawia się sytuacji, że ośrodki będą wyremontowane, a zabraknie lekarzy i 

pacjentów którzy do nich przyjdą. Pacjenci odejdą do innych gmin i do innych 

ośrodków zdrowia. 

Dlatego daje pod rozwagę Pani Burmistrz to co powiedział jej lekarz, a mianowicie to, 

że menadżerowie nie patrzą na funkcjonowanie służby zdrowia od strony lekarzy               

( pacjent a nie tynki, styropian itd.). Jeden z lekarzy powiedział, że on nie przyjdzie 

tutaj i nie będzie na menadżera pracował. 

Wielkie ukłony dla Pani Dyrektor  za wizerunek budynków, natomiast służba zdrowia 

„leży”. 

Pani Dyrektor – zwróciła się do radnych, że jeżeli tak myślą, że nie myśli o 

pacjentach, a o pacjentach myślą tylko lekarze, to ich sprawa, ona tego nie może 
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zmienić. Jeśli natomiast są lekarze którzy chcą przyjść, a tylko przeszkodą będzie jej 

osoba, to ona się wycofa. 

Pan Z-ca Burmistrza – żeby rozwiać wszelkie wątpliwości i uciąć rozmowę na ten 

temat w imieniu Pani Burmistrz poprosi Panią Dyrektor SP ZOZ o kalkulację kosztów 

ponoszonych w związku z gabinetem chirurgicznym i poprosi  również na rozmowę 

Pana Dyrektora Przybylskiego na temat ewentualnej współpracy. 

Radna Agnieszka Wojcierowska – złożyła wniosek do Pana Z-cy Burmistrza o 

zorganizowanie spotkania Rady Społecznej ZOZ poszerzonego w składzie o 

wszystkich radnych naszej gminy. 

Radny Ryszard Łazarczyk – nie zgadza się z opinią radnej Makowskiej, ponieważ 

mieszkańcy terenu Krasnej są zadowoleni z rozwiązań w Ośrodka Zdrowia w Krasnej. 

Przyjmuje dwóch lekarzy, ośrodek  na tyle ile pozwoliły fundusze został 

wyremontowany i wszystko idzie w pozytywnym kierunku. 

Ad pkt 10. 

Pan Przewodniczący poinformował, że „ Informację o stanie realizacji zadań 

oświatowych za rok szkolny 2008/2009”, na posiedzeniu Komisji omówił Pan 

Naczelnik Ireneusz Gostyński. 

Spytał czy są jeszcze jakieś pytania w tej kwestii. 

Żadnych pytań nie było. Radni  przyjęli materiał bez zastrzeżeń. 

Ad pkt 11 „a”. 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf na 

zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków przez ZGKiM w 

Stąporkowie na terenie miasta i gminy Stąporków.  

Radni uwag nie wnieśli. W głosowaniu jawnym przy obecności 12 radnych 6 głosami 

„za”, 2 głosami „przeciw” 4 „wstrzymującymi się” podjęli Uchwałę Nr 

XLIV/268/2009 w powyższej sprawie. 

Ad pkt 11 „b” 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Stąporków na 2009r. Radni uwag nie wnieśli. W głosowaniu jawnym przy obecności 

12 radnych 12 głosami „za” podjęli Uchwałę Nr XLIV/269/2009 w powyższej 

sprawie. 
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Ad pkt 11 „c” 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Stąporków na 2009r. Radni uwag nie wnieśli. W głosowaniu jawnym przy obecności 

11 radnych 11 głosami „za” podjęli Uchwałę Nr XLIV/270/2009 w powyższej 

sprawie. 

 

Ad pkt 11 „d” 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Stąporków na 2009r. Radni uwag nie wnieśli. W głosowaniu jawnym przy obecności 

11 radnych 10 głosami „za” i 1 głosem „wstrzymującym się” podjęli Uchwałę Nr 

XLIV/271/2009 w powyższej sprawie. 

 

Ad pkt 11 „e” 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Stąporków na 2009r. Radni uwag nie wnieśli. W głosowaniu jawnym przy obecności 

11 radnych 11 głosami „za” podjęli Uchwałę Nr XLIV/272/2009 w powyższej 

sprawie. 

 

Ad pkt 11 „f” 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały  Nr 

XL/172/2005 Rady Miejskiej w Stąporkowie z dnia 7 listopada 2005r. w sprawie 

ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet dla przewodniczących organu 

wykonawczego jednostki pomocniczej. Radni uwag nie wnieśli. W głosowaniu 

jawnym przy obecności 11 radnych 11 głosami „za” podjęli Uchwałę Nr 

XLIV/273/2009 w powyższej sprawie. 

 

Ad pkt 11 „g” 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Stąporków na 2009r. Radni uwag nie wnieśli. W głosowaniu jawnym przy obecności 
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11 radnych 11 głosami „za” podjęli Uchwałę Nr XLIV/274/2009 w powyższej 

sprawie. 

 

Ad pkt 11 „h” 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Stąporków na 2009r. Radni uwag nie wnieśli. W głosowaniu jawnym przy obecności 

11 radnych 11 głosami „za” podjęli Uchwałę Nr XLIV/275/2009 w powyższej 

sprawie. 

 

Ad pkt 11 „i” 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie pozbawienia kategorii drogi 

gminnej Boków – Hucisko. Radni uwag nie wnieśli. W głosowaniu jawnym przy 

obecności 11 radnych 11 głosami „za” podjęli Uchwałę Nr XLIV/276/2009 w 

powyższej sprawie. 

 

Ad pkt 11 „j” 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie przystąpienia do Projektu 

inwestycyjnego pod nazwą „e-świętokrzyskie Budowa Systemu Informacji 

Przestrzennej Województwa Świętokrzyskiego” i zabezpieczenia wkładu własnego. 

Radni uwag nie wnieśli. W głosowaniu jawnym przy obecności 11 radnych 11 głosami 

„za” podjęli Uchwałę Nr XLIV/277/2009 w powyższej sprawie. 

 

Ad pkt 11 „k” 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie przystąpienia do Projektu 

inwestycyjnego pod nazwą „e-świętokrzyskie Rozbudowa Infrastruktury 

Informatycznej JST” i zabezpieczenia wkładu własnego. Radni uwag nie wnieśli. W 

głosowaniu jawnym przy obecności 11 radnych 11 głosami „za” podjęli Uchwałę Nr 

XLIV/278/2009 w powyższej sprawie. 

Ad pkt 11 „l” 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 

XXXIX/224/2009 Rady Miejskiej w Stąporkowie z dn. 23 lipca 2009r. w sprawie 
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określenia zasad udzielania dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, 

restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

Radni uwag nie wnieśli. W głosowaniu jawnym przy obecności 11 radnych 11 głosami 

„za” podjęli Uchwałę Nr XLIV/279/2009 w powyższej sprawie. 

 

Ad pkt 11 „ł” 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie nabycia części 

nieruchomości położonych w Smarkowie. Radni uwag nie wnieśli. W głosowaniu 

jawnym przy obecności 11 radnych 10 głosami „za” i 1 głosem „wstrzymującym się” 

podjęli Uchwałę Nr XLIV/280/2009 w powyższej sprawie. 

 

Ad pkt 11 „m” 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Stąporków na 2009r. Radni uwag nie wnieśli. W głosowaniu jawnym przy obecności 

11 radnych 11 głosami „za” podjęli Uchwałę Nr XLIV/281/2009 w powyższej 

sprawie. 

Ad pkt 12. 

Pan Przewodniczący zaprezentował „Informację Przewodniczącego Rady Miejskiej w 

sprawie złożonych oświadczeń majątkowych przez radnych”. 

(informacja w załączeniu) 

Ad pkt 13. 

Pani Burmistrz zaprezentowała „Informację Burmistrza Stąporkowa w sprawie 

złożonych oświadczeń majątkowych przez osoby zobowiązane do ich złożenia”. 

(informacja w załączeniu) 

Ad pkt 14 

Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych udzieliła Pani Dorota Łukomska 

Burmistrz Stąporkowa. Zaczęła od tego, że wprawdzie prowizorium budżetowe 

zostało już przyjęte Zarządzeniem Burmistrza i opublikowane w BIP, jednak 

będziemy na etapie przygotowania budżetu. Wyraziła nadzieję, że wspólnie stworzony 

zostanie budżet, który będzie zrealizowany a nie tak jak do tej pory ciągle zmieniany. 

Stwierdziła, że cieszy się że radni zadają pytania, ale to radni będą zatwierdzać ten 
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budżet. Radni będą mieli możliwość wykreślania, zamieniania  inwestycji i to już 

nastąpi niebawem oczywiście sołtysi też. Są jeszcze inwestycje, które zostały 

rozpoczęte i należy je dokończyć, a teraz należy się zastanowić które chcemy 

rozpocząć od nowa. Nie ulega wątpliwości, że winniśmy kompleksowo zakończyć 

etap wodociągowania i kanalizacji dlatego w prowizorium zostały zapisane 

opracowania dokumentacji na te inwestycje. 

- problem dróg – jest komisja Rady, która sprawdzała w tej gminie drogi. To jest to 

nad czym ubolewała że w budżecie są drogi, które tak naprawdę czasem nie są 

najpilniejsze. Teraz ma pytanie do komisji dróg czy złożyła do poprzedniego 

Burmistrza, Komisarza lub do niej wniosek z propozycjami dróg w prowizorium 

budżetu – które drogi powinny być ujęte. Oczywiście zweryfikuje, czy taki wniosek 

został złożony. 

- pytania radnej Jedynak – zweryfikuje na co poszły te pieniądze ze sprzedaży szkoły 

w Pardołowie. Ubolewa, że została sprzedana a to nie zostało skonsultowane z 

radnymi, a wcześniej nie zostały podjęte jakieś działania które mogłyby spowodować 

że ta szkoła mogłaby być przeznaczona na lokale socjalne lub wynajem np. 

stowarzyszeniu aby mogła przydać się gminie. Osobiście zapewnia, że nie zamierza 

sprzedać szkoły w Hucisku chyba, że koledzy i koleżanki radni nie będą mieli 

pomysłu co z tym budynkiem zrobić. 

Sprawa pieca jest faktycznie bardzo ciekawa. Pragnie wspomnieć, że była przeciwna 

bo nie widziała uzasadnienia zakupu tego pieca. 

- przystanek, zatoczka, boisko w Mokrej – do tych tematów ustosunkuje się na piśmie. 

Korzystając z tego, że jest Pan Michalczewski to prosi o ustosunkowanie się na piśmie 

co do historii pieca, który został wymontowany z Huciska i zamontowany gdzieś 

indziej i jakie to koszty. 

- pytania Pani radnej Barbary Telec: 

- lekarze to faktycznie problem w całej Polsce . W tym miejscu przypomni historię – 

kiedy odchodzili lekarze grupa radnych (mniejszość) prosiła o to, żeby wszyscy się 

spotkali i podjęli rozmowy z tymi lekarzami. Niestety większość nie zjawiła się na tej 

sesji. Sesja została rozpoczęta i zamknięta. Oczywiście nadal czeka aby wszyscy radni 

się spotkali, Rada Społeczna SP ZOZ też. Radni pamiętają, że powstało oświadczenie 
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grupy radnych, że faktycznie widzą ten problem i rozwiążą go w najbliższym czasie. 

Pani Burmistrz pyta się kiedy. Być może się spotkali i mają jakąś propozycję, chętnie 

się spotka i tego wysłucha. Dziwi tylko, że od tamtego dnia nie było takiej propozycji 

ze strony tych radnych, ale teraz wierzy że spotkanie się odbędzie i podjęty zostanie 

prawidłowy krok. 

Wcześniej spotka się Społeczna Rada SP ZOZ i wypracowane stanowisko zostanie 

zaprezentowane radnym. 

- o sieci telefonii nic nie wie, ale się dowie. Do niej nikt się nie zgłosił w tej sprawie. 

- remont szkoły w Niekłaniu – przy budżecie można pomyśleć, ale chce przypomnieć, 

że na boisko w Niekłaniu wydajemy ok. 1mln200tys.zł.  

- bezrobotni, to faktycznie problem w naszej gminie. Zapewnia, że dopilnuje że jeśli 

się będą przewijać pracownicy w Urzędzie Miejskim -stażyści lub inne osoby 

zatrudnione w ramach grup interwencyjnych to nie dopuści do tego, żeby to były 

ciągle   te same osoby – jej hasło brzmi „dajemy szansę wszystkim” jest jak 

najbardziej aktualne. Już się tym zajęła. 

Poinformowała również, że unieważniła cztery ogłoszenia na wolne wakaty w 

urzędzie. Pan Komisarz chciał jej „zafundować” cztery osoby do urzędu na stanowiska 

zmieniając z Panem Sekretarzem Regulamin urzędu. 

- pytania radnego Łazarczyka -  odpowiedzi udzieli na piśmie. Też jest ciekawa 

dlaczego Komisarz zdecydował o warunkach, które nie służyły temu by żyło się 

wygodnie. 

- pytania Radnego Zielińskiego – po rozmowie z Zarządem Dróg Powiatowych w 

prowizorium też jest ujęta ul. Miła, ul. Odlewnicza – jest przeznaczone 400 tys.( jest 

po rozmowie, że na te ulice dostaniemy pieniądze). 

- pytanie radnego Kozłowskiego i radnego Teleckiego – jeśli chodzi o oświetlenie, to 

wszyscy pamiętają że były projekty z którymi można było się zapoznać i ewentualnie 

wnieść poprawki – nie wie, czy ktoś to zrobił. Temu też się przyjrzy i poprosi o 

uzasadnienie, bo nie wie czym się kierował projektant.  

- wodociąg we Włochowie – też ustosunkuje się na piśmie. 
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- parking ul. 1 Maja i  drogi w Czarnieckiej Górze – ma nadzieję, że komisja d.s. dróg 

ujmie w swoich ewentualnych zadaniach, którymi się powinna w końcu zająć i 

przedstawić wnioski odnośnie stanu dróg. 

- pytanie Pani sołtys Krzystek z Czarnieckiej Góry dotyczący wywozu śmieci – to 

faktycznie duży problem. Dziwi się że do tej pory nie były podjęte rozmowy z 

odpowiednimi instytucjami – tym niebawem się zajmie. Będzie rozmawiać z 

pobliskimi gminami, powiatami i na pewno zostanie wypracowane wspólne 

stanowisko, które będzie służyło dobru gminy. 

- propozycje radnego powiatowego Wojcierowskiego – jest na etapie rozmów z 

Zarządem Dróg Krajowych jeśli chodzi o chodniki w Błaszkowie. Jako radna zabierała 

głos prosząc o zabezpieczenie środków. Ponieważ nie doszło do rozmów i nie ma 

gwarancji z Zarządu Dróg Krajowych  dlatego po rozmowie będzie wiadomo czy 

można sobie na to pozwolić. Gmina jest na etapie spotkania się – jeśli będzie 

współpraca, to nie widzi żadnego problemu tym bardziej, że to państwo radni będą 

zatwierdzać budżet.  

Przy okazji Pani Burmistrz przypomniała, że na jej prośbę przed wyborami  przyjechał 

chirurg, niebawem przyjadą kardiolodzy i też chirurg. Postara się tak zorganizować że 

albo będą jeździć po sołectwach albo z każdego sołectwa będzie umożliwione dla 

odpowiedniej liczby osób takie konsultacje. Po konsultacjach kardiologicznych 

kardiologa, który u nas gościł, osoby dostały skierowania do szpitala w Warszawie, 

tylko jakoś się lekko ociągają. 

- zalew w Stąporkowie – faktycznie ten temat już się przewijał. Na chwilę obecną jest 

RIO i się okaże czy to zgodnie z przepisami były wydane pieniądze na opracowanie 

koncepcji skoro obiekt nie należał do gminy. Z informacji, które posiadała wynika, że 

nie mogliśmy. Jeśli zostały podjęte takie działania niech ten ktoś odpowie jaki będzie 

koszt utrzymania tego zalewu  skoro nie stać nas na utrzymanie stawu w Krasnej. 

Dlaczego nikt nie pomyślał co zrobić z oczyszczalnią ścieków w Stąporkowie, która 

nadal będzie zanieczyszczała staw w Stąporkowie. Na chwilę obecną staw nie został 

przejęty od powiatu przez gminę, ale chciałaby, żeby na jednym z najbliższych 

spotkań z radnymi, radni się wypowiedzieli bo nie wie czy nas będzie stać na 
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utrzymanie stawu. Należy zwrócić się do właściciela stawu, że skoro staw zagraża 

bezpieczeństwu to niech pozyska środki i oczyści go. 

- pytanie Pani Radnej Kurcbart – postara się, aby Pani Dyrektor na piśmie 

ustosunkowała się do wypowiedzianej umowy z Poradnią Psychologiczno-

Pedagogiczną. 

- pytanie sołtysa Kołodziejczyka – ma nadzieję że powstanie w końcu taka komisja 

która zdecyduje które drogi są priorytetowe. Nie ukrywa że chciałaby zrobić wszystkie 

drogi w gminie żeby wszystkim żyło się lepiej, po zweryfikowaniu budżetu może się 

okazać, że większą część dróg zrobimy, pod warunkiem że nie będzie tak, że większą 

część pieniędzy z budżetu wydawaliśmy dla uprzywilejowanej grupy. 

- „Echo Stąporkowa” -  zwróciła się z zapytaniem komu się podoba aktualne wydanie i 

taka jak jest forma tej gazetki. 

Pan Przewodniczący wtrącił, że w interpelacji nic nie mówił o formie. Forma jemu 

również się nie podoba, bo uważa, że z każdej sesji winna być relacja. Niemniej 

poprzez gazetkę promujemy naszą gminę, bo znajduje się dużo artykułów ze szkół 

(dzieci pisały artykuły) , z sołectw, uroczystości gminnych. 

Pani Burmistrz odpowiedziała, że żeby promować gminę wśród jej mieszkańców – jest 

to śmieszne. Wersja ta która była do tej pory jest dla niej fatalna. Właściwie jest to 

gazetka szkolna. Według niej taka jaka jest do tej pory nie powinna być wydawana, 

nie powinniśmy marnotrawić pieniędzy. Same relacje z uroczystości, to nie jest to. 

Powinni to wydawać stażyści z renu gminy Stąporków. 

Oferta promocyjna to przedstawienie co mamy i co komu proponujemy – winno to być 

rozprowadzone po całej Polsce a nawet i w Brukseli. 

- zmniejszenie pieniędzy na promocję – w porównaniu z ubiegłym rokiem w 

prowizorium pieniądze na promocję zostały zwiększone. Zaplanowano wydać 100 tys 

zł.   W ubiegłym roku zaplanowano 80 tys a wydano do tej pory 60 tys. 

- droga Odrowąż – Świerczów – wydana została decyzja środowiskowa na 

przebudowę drogi powiatowej Odrowąż – Świerczów. 

- remont dachu w Domu Kultury – w prowizorium są zabezpieczone   pieniądze na 

remont. 
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Pan Przewodniczący – powiedział, że prowizorium to jest na przyszły rok, a w tej 

chwili budynek niszczeje, ponieważ leje się do środka. Byli na uroczystościach i 

widzieli jak były podstawiane miednice w miejscu gdzie leciała woda. Jeśli to w tej 

chwili nie zostanie zabezpieczone, to dopuści się do zniszczeń całej Sali kinowej w 

DK. 

Jeśli chodzi o gazetkę, nie będzie polemizował z Panią Burmistrz – zasygnalizował 

tylko odczucia sołtysów i mieszkańców. 

- odnośnie dróg w Czarnieckiej Górze odpowiadał Pan Tomasz Pluta pracownik 

Urzędu Miejskiego – żeby mogła być realizacja inwestycji musi być decyzja ze 

Starostwa Powiatowego. Decyzja środowiskowa jest załącznikiem do wniosku o 

wydanie decyzji na budowę inwestycji drogowej. 

Jeśli chodzi o Czarniecką Górę, 9 listopada uzyskali postanowienie starostwa, że 

obowiązek decyzji oddziaływania na środowisko nie jest konieczny. Następny krok to 

wydanie postanowienia przez Burmistrza Stąporkowa o nie nałożeniu abortu.  Czekają 

tylko na opinię Państwowego Inspektora Sanitarnego.  

Radna Wojcierowska – wiemy, że postanowienie ze Starostwa już mamy, czekamy 

tylko jeszcze na jedno postanowienie. Jej pytanie brzmiało dlaczego inwestycja w 

Czarnieckiej Górze po siedmioletnim okresie przygotowawczym rozpocznie się 

dopiero w roku 2012, czego jeszcze brakuje. 

Pan Paweł Kleczkowski – prac. UM – odpowiedział, że brakuje jeszcze decyzji 

środowiskowej żeby złożyć wniosek. Żeby złożyć wniosek o decyzję środowiskową 

musiały nastąpić podziały gruntów. Starostwo ma trzy miesiące na wydanie decyzji 

środowiskowej odnośnie drogi publicznej jeżeli wniosek jest kompletny. 

Pani Burmistrz – powiedziała, że poprosi o uzasadnienie przesunięcia terminu osobę 

która się tym zajmuje. Będziemy jednak tak jak już mówiła przygotowywać budżet i 

nie stoi na przeszkodzie, żeby koledzy radni zdecydowali, że nie robimy wskazanej 

przez nich  drogi, a robimy drogi w Czarnieckiej Górze. Musimy jednak wiedzieć, że 

jesteśmy w prowizorium budżetowym 8 mln do tyłu, radni będą mogli podziałać 

zgodnie z ustawą, będą organem stanowiącym i zdecydują co będą robić przez 

następny rok i najbliższe lata. 
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Radna Wojcierowska – zawsze słyszeliśmy na tej Sali, że drogi w Czarnieckiej Górze 

są nie realizowane, ponieważ czegoś brakuje. Teraz wiemy, że maksymalnie brakuje 

nam trzech miesięcy do wydania decyzji. Wszystkim wiadomo, że Czarniecka Góra 

(perełka gminy Stąporków) będzie wreszcie miała drogi i dojazd do basenu a 

inwestycja jest przesuwana. 

Radna Barbara Telec – spytała jakie są dalsze losy odwołań radnych odnośnie „Natury 

2000”. Wiąże się z tym między innymi odbudowa zbiorników wodnych. 

Społeczeństwo Niekłania również składało wnioski o odbudowę tych zbiorników. 

Zrozumiała wystąpienie kolegi Wojcierowskiego w ten sposób, że jest zapowiedź 

instytucji wojewódzkich że na  takie inwestycje pomogłyby poprzez środki.  

Była już mowa na tej Sali i jeszcze raz powtarza iż uważa, że zbiornik należałoby 

odbudować od zarania rzeki Czarnej  czyli od Furmanowa. Na czystość wody wpływa 

czasza, ale także wody napływowe. Nie wyobraża sobie że Stąporków będzie czysty, 

gdy napływ wód będzie jak z oczyszczalni ścieków. 

Następnie radna dodała, że przy tych środkach jakie są na drogi, to nie doczekamy się 

ich realizacji. Uważa, że jest zasadne skompletowanie tych wszystkich dróg w jakiś 

jeden projekt i jednocześnie je realizować. Pozyskanie największej ilości środków 

unijnych to lata 2008 i 2009 – ma wrażenie że nasza gmina przegapiła tą możliwość. 

W porównaniu do innych gmin pozyskane środki były znikome. 

Pani Burmistrz – stwierdziła, że faktycznie jesteśmy daleko z tyłu za innymi gminami, 

ale to ona przez trzy lata interpelowała żeby składać wnioski kompleksowo. Dlatego 

ma nadzieję, że te zarzuty nie są pod jej adresem. W prowizorium są tylko 

zasygnalizowane niektóre inwestycje, a radni zadecydują, które trzeba robić. 

Pan Przewodniczący – w 2010 roku można jeszcze pozyskać jakieś środki na drogi. 

Dlatego Pani Burmistrz ma ogromną szansę, żeby wcielić w życie to co mówiła w 

kampanii, że środki będzie pozyskiwać – między innymi na rewitalizację Stąporkowa. 

Rada Miejska jest otwarta na inwencję Burmistrza, dobry pomysł i kierunek działania. 

Radny powiatowy Pan Skowron Wiesław –  

- droga Odrowąż – Świerczów – był ogłoszony przetarg na dzień 27 listopada b.r. i ma 

być już opracowywana dokumentacja, która jest ważna 3 lata. Musi być w tym czasie 

zrobiona na odcinku Odrowąż do granic powiatu. 
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Radni powiatowi chcieli, żeby drogi powiatowe były w gminie poprawione. W gminie 

Stąporków sieć dróg powiatowych jest największa w powiecie . Uważa, że 7 lat przez 

byłego Burmistrza w tej kwestii zostało stracone – nie chciał partycypować w kosztach 

przebudowy dróg powiatowych. Inne gminy partycypowały 50% w kosztach i wiele 

dróg zrobiono ( Radoszyce, Słupia, Gowarczów).  

Należałoby dokończyć drogę Stąporków – Mniów, Mokra – Draczów.  

Należy przebudować drogę Krasna -  Adamek, Włochów, Gustawów, Niekłań. Jedyną 

słuszną drogą jest współfinansowanie w odbudowie dróg. Jeżeli będzie taka wola 

radnych RM, oni jako radni powiatowi na pewno będą wspierać te działania i na 

pewno coś osiągną. 

- czyszczenie zbiornika wodnego w Stąporkowie – wg. radnego pomysł ten jest chory, 

kosztotwórczy i nieuzasadniony. Nie wart jest rozpatrywania również ze względu na to 

iż w tym zbiorniku leży większość amunicji ze zbombardowanych  wagonów w czasie 

II Wojny.  

Na zakończenie wypowiedzi radny RP poprosił, aby na posiedzenie Rady Społecznej 

SP ZOZ poproszony był Pan Dyrektor Przybylski  gdyż wyjaśnienia Pani Dyrektor 

Polakowskiej i Pana Dyrektora Przybylskiego złożone na Sesji RP są rozbieżne. 

Myśli, że radnym powiatowym też będzie dane wziąć udział, gdyż Pan Dyrektor 

Przybylski podlega Radzie Powiatu. 

Pan Przewodniczący poprosił o odpowiedź Panią Burmistrz co z remontem dachu w 

Domu Kultury – tak jak powiedział jest to sprawa nadzwyczaj pilna należy 

zabezpieczyć dach przynajmniej prowizorycznie. 

Pani Burmistrz – w odpowiedzi stwierdziła, że za jej kadencji nic się prowizorycznie 

nie będzie robiło. Urząd Miejski nie będzie odgrywał roli pomocy społecznej dla 

wybrańców bo od tego jest Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej. Rozmawiała z Panią 

Dyrektor DK i nie wspominała że jest to sprawa nie cierpiąca zwłoki. Złożyła wniosek 

do projektu na przyszły rok. Skoro ona tak myśli, to nie wie skąd pomysł, że już w tym 

roku trzeba remontować. Być może czegoś nie dopatrzyła, ale zostanie to sprawdzone. 

Pan Przewodniczący – skoro uczestnicy imprez widzą, że w budynku się leje, a Pani 

Dyrektor nie, to świadczy to tylko o Pani Dyrektor. 
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 Ad pkt 15. 

W sprawach różnych głos zabierali : 

Sołtys z Lelitkowa Pan Dobrowolski – poprosił o remont 460 metrów drogi gminnej 

gdzie nie da się ani przejść, ani przejechać. Poprosił również o rozwiązanie problemu 

z wodociągiem Okazuje się, że w projekcie ½ wsi nie ma zaplanowanego wodociągu, 

co stwarza ogromne konflikty wśród mieszkańców wsi. 

Sołtys Kołodziejczyk z Błaszkowa – zgłosił problem modernizacji wszystkich dróg w 

Błaszkowie. Odczytał wniosek, który wniósł do Urzędu. ( w załączeniu do protokołu). 

Pan Krzysztof Krawczyk – redaktor „Echa Stąporkowa” – odniósł się do wypowiedzi 

Pani Burmistrz dot. oceny gazetki. 

Stwierdził, że jej ocena jest miażdżąca i nie całkiem zgodna z prawdą ponieważ gazeta 

funkcję informacyjną wypełnia. Nie jest prawdą, że gazeta miała promować gminę. 

Ona promuje sołectwa, ludzi, artystów. Wielu ludzi dzięki niej wyłoniło się z cienia 

(np. Państwo Nasalscy, Pan Kozakiewicz i cała masa innych). Jeżeli się zastanowić, to 

promuje również gminę bo rodziny wysyłają ją do ludzi którzy stąd się wywodzą. Nie 

było relacji z sesji ponieważ wiecznie były kłótnie i przepychanki w Radzie. Sprawy, 

które były wynikiem wypracowanych uchwał bądź decyzji Rady w gazecie przewijały 

się. Jest jeszcze trzecia funkcja gazety bardzo ważna która najbardziej się sprawdziła. 

Jest to funkcja integrująca społeczeństwo gminy.  

Dodał ponadto, że redaktorem naczelnym jest dopiero od 2 numeru. Wcześniej był 

piszącym do tej gazety. O formie gazety decydował redaktor naczelny. Nie jest 

również źle, że uczniowie piszą do gazety.  

Na koniec stwierdził iż uważa, że gazeta powinna być wydawana. Jeśli przeszkodą jest 

jego osoba, to bez problemu może odejść. 

Pani Sołtys Krzystek z Czarnieckiej Góry – poruszyła kwestię odśnieżania chodników 

przy posesjach w Czarnieckiej Górze – kto ma to robić. 

Ponadto podziękowała Pani Burmistrz za podniesienie sołtysom diety za udział w sesji 

do wysokości 80 zł. 

Pan Dyrektor ZGKiM – odpowiedział, że chodniki winien odśnieżać zarządca drogi, a 

przy posesjach właściciel posesji. 
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Pani Skarbnik odczytała Uchwałę Składu Orzekającego RIO w sprawie opinii o 

możliwości wykupu obligacji przez Miasto i Gminę Stąporków . 

Pan Przewodniczący odczytał prośbę o pomoc w zakupie prezentów mikołajkowych 

dla dzieci ze szpitala w Czarnieckiej Górze. 

Radna Barbara Telec – w ślad za wypowiedzią sołtysa z Lelitkowa poprosiła o 

skuteczne rozwiązanie problemu wodociągowania Lelitkowa.   

Pan Przewodniczący – sprostował, że nie teraz trzeba szukać winnego bo w 1999roku 

projekt był zrobiony źle. Nie były zaprojektowane przyłącza . W prowizorium 

budżetowym są zaplanowane środki na sprostowanie tych wszystkich spraw z 

wodociągiem. 

Radny Łazarczyk – kontaktował się z Panią Świadek i powiedziała, że w trakcie 

realizacji będzie można dowiesić lampy. Okazuje się, że nie można. Według jakiego 

harmonogramu to było robione, bo tam gdzie nie trzeba lampa jest na każdym słupie, 

tam gdzie trzeba co drugi, co trzeci słup. 

Pani Sołtys z Komorowa – jest zdecydowanie za tym, żeby pieniądze na „Echo 

Stąporkowa” przeznaczyć na inny cel, ponieważ są one bezsensownie wydawane. 

Strona internetowa urzędu w stosunku do innych urzędów wygląda naprawdę źle więc 

proponuje aby artykuły pisane przez dzieci umieszczać na stronie internetowej urzędu, 

zamieszczać również zdjęcia, zrobić forum dyskusyjne gdzie wszyscy mogą opisywać 

swoje opinie. Dlatego proponuje takie rozwiązanie. 

Przypomina się również na temat drogi w Komorowie. Wie, że jest w prowizorium, 

ale dopóki się tamtędy nie przejdzie to nie uwierzy. 

Wnioskuje również, że jeżeli mieszkańcy Czarnieckiej Góry  nie chcą sprzątać i 

odśnieżać chodników prosi o przeniesienie ich do Komorowa – mieszkańcy tam będą 

sprzątać. 

Pani Burmistrz Dorota Łukomska – okazało się dzisiaj, że największym problemem są 

drogi i oświetlenie, dlatego zwraca się do radnych aby przypatrzyli się temu baczniej 

przy budżecie. 

Odnosząc się do wypowiedzi Pana Przewodniczącego, oświadczyła, że złożyła 

wniosek na pieniądze unijne na kilka milionów, tylko kwestia czy je gmina otrzyma. 
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Co do „Echa Stąporkowa” , to uważa, że należy wydać jeden biuletyn o wszystkich 

miejscowościach, umieścić w nim działaczy i to będzie świetna promocja. 

To co robią dzieci w szkole niech to będzie gazetka szkolna. 

Rozdanie paczek mikołajkowych najbiedniejszym dzieciom będzie w Domu Kultury 

w dn. 5 grudnia, natomiast 8 grudnia będzie stowarzyszenie i będzie rozmowa o 

wolontariacie poza granicami kraju osób w wieku od 18 – 30 lat. 

Ponadto dodała, że w budżecie środki są zabezpieczone na „Echo Stąporkowa”, ale to 

koledzy radni zdecydują czy będzie wydawane. 

Pan Przewodniczący – gazety takie jak nasza ukazują się prawie w każdej gminie. 

Profil można wypracować. 

Ad pkt 16. 

Z uwagi na wyczerpanie porządku, Pan Przewodniczący ogłosił zamknięcie sesji. 

 

Protokołowała                                                        Przewodniczący Rady Miejskiej 

Elżbieta Purska                                                                 Stanisław Pietras 

 

 

 

 

 

  

 

 


